

## 國立清華大學第 22 屆新進人員研究獎得獎人簡介

吳建亨助理教授目前服務於國立清華大學外國語文學系。他於 2013 年畢業於加州大學洛杉磯分校（University of California, Los Angeles）的比較文學系，並於 2017 年重回母校清華大學任教至今。吳建亨助理教授的研究興趣包含歐陸哲學、精神分析、後殖民研究、後人類研究、與台灣研究，特別專注在解放與抵抗衍生出的政治與倫理問題。他最近一期的計畫從跨學科的視角探討政治與時間的各種不同的樣貌。他未來幾年研究會將分析重點會放在科技與人文的關係，以演算法治理術與數位獨裁衍生出的問題作為出發點，進一步探討「人類」這個範疇（與其包含的眾多意涵）是否在 21 世紀還值得保留，或者我們已經不可避免地要拋棄人類的概念，面對一個即將來到（或者已經來到）的後人類未來。

Chien-Heng Wu is an assistant professor in Foreign Languages and Literature Department at National Tsing Hua University in Taiwan. He received his PhD in comparative literature at University of California, Los Angeles in 2013 and returned to his alma mater, National Tsing Hua University, as a faculty member in 2017. His research interests include Continental philosophy, psychoanalysis, postcolonial studies, posthuman studies, and Taiwan studies, with specific focus on issues concerning resistance and liberation and the ensuing ethico-political implications. His most recent research project looks at different configurations of the relationship between politics and time from an interdisciplinary perspective, with equal emphasis on textual analysis, historical context, theoretical investigation, and political commitment. His project for the next few years will deal with the posthuman and its vicissitudes. Taking the question of algorithmic governmentality as the point of departure, this upcoming project aims to draw out the implications of various technological advances for the humanities studies and asks the broad question: whether “the human” as a conceptual category is still worth preserving in the 21<sup>st</sup> century or whether we should relinquish the fight to resuscitate a new concept of humanity and brace ourselves for the coming (or already here) posthuman age.